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Vážení spoluobčané,
opět rozsvěcujeme svíčky na adventním věnci 
a další rok se pomalu chýlí ke svému konci.  
Zima o sobě dává pozvolna vědět a děti se už 
těší na sněhovou nadílku. Předvánoční čas nás 
přiměje k tomu, abychom se ohlédli, jaký ten 
letošní rok byl. Před loňskými Vánocemi jsme 
si na obecním zastupitelstvu vytýčili cíle pro 
letošní rok a snažili se je pak postupně zrea-
lizovat. 
Největší akcí roku 2019 byla rekonstrukce 
sběrného dvora na popisném čísle 127. Tato 
akce probíhala od poloviny měsíce března do 
začátku září. Při pracích jsme se potýkali se 
spoustou nepředvídatelných situací, ale jak jste 
už určitě zjistili, vše bylo dotaženo ke zdárné-
mu konci a sběrný dvůr slouží svému účelu. 
Obec za rekonstrukci zaplatila bezmála dva a 
půl milionu korun bez DPH, ale díky 85% do-
taci od Ministerstva životního prostředí, jsme 
zaplatili jen zbylých 15% z této částky.
Na podzim letošního roku se dokončily komu-
nikace v ulicích Nová a Klevetov. Ulice Nová 
byla pro stavební firmu velkým oříškem. Po-
stavit silnici, kde jsou již vybudovány sjezdy 
k jednotlivým domům a každý v jiné výšce, 
to byl opravdu těžký úkol. Domnívám se, že 

stavební firma si s tímto problémem poradila a 
většina majitelů nemovitostí je s novou komu-
nikací spokojena. O ceně Vás budu informovat 
v dalším čísle Míškovjanu, protože jsme dopo-
sud neobdrželi fakturu. Celou tuto akci hradí 
obec z vlastního rozpočtu.
Pro sbor dobrovolných hasičů se obci podařilo 
zakoupit nové zásahové vozidlo Ford Tranzit 
za více jak jeden milion korun. I na tento pro-
jekt se nám podařilo získat dotace, Minister-
stvo vnitra poskytlo 450 tisíc korun a Zlínský 
kraj dalších 300 tisíc korun. Obec Míškovice 
doplatila zbývajících 350 tisíc. SDH má tak po 
dlouhých letech plně funkční zásahové vozi-
dlo.
Spoustu práce vyžaduje nově připravovaná 
čistírna odpadních vod. Na podzim jsme po-
žádali Stavební úřad v Holešově o územní 
rozhodnutí na tuto stavbu a doufáme, že ho do 
konce roku obdržíme. Je na něm závislé podá-
ní žádosti o dotaci na Ministerstvo životního 
prostředí. Máme hotovou projektovou doku-
mentaci na zasíťování parcel nové ulice Nad 
Uhliskem a do konce roku bychom měli mít 
stavební povolení. Také na tento projekt bude-
me žádat o dotaci. 
 

Z menších akcí stojí za zmínku rekonstrukce 
vnitřních prostor skladu hraček ve dvoře ma-
teřské školy, výměna osvětlení na sále kultur-
ního domu a spoluúčast na opravě hodin na 
našem kostele.
Pro rok 2020 máme stanovené priority v do-
končení projektové dokumentace a získání 
stavebního povolení na ČOV, opravu oplocení 
zahrady mateřské školky, rekonstrukci toalet a 
oplocení na výletišti a pokud obdržíme dotaci, 
zrekonstruovat předsálí, chodby a hospodu na 
kulturním domě.
Dovolte mi, abych Vám všem poděkoval za 
hojnou účast na kulturních, sportovních a spo-
lečenských akcích pořádaných obecním zastu-
pitelstvem, spolky nebo jednotlivci. Těší nás to 
a povzbuzuje do další práce.
 Milí spoluobčané, Vánoce určitě patří mezi 
nejkrásnější období v roce. Jsou jeho vyvr-
cholením a pro mnohé z nás nejen znamením 
klidu po celoročním shonu a spěchu, ale i vý-
znamným náboženským svátkem. Proto Vám 
přeji, abyste v tuto dobu našli pro sebe i Vaše 
nejbližší alespoň chvilku, kdy prožijete sku-
tečnou pohodu, radost i štěstí. 
 

Josef Polaštík, starosta obce

Rozsvícení vánočního stRomu
Přišlo nejkrásnější období v roce. Období, 
ve kterém si více, než kdy jindy uvědomuje-
me, jak důležitý je pro nás čas strávený se svý-
mi nejbližšími. Přišel advent.
Letos připadla první adventní neděle sym-
bolicky na 1. prosinec, a tak jsme společně 
s prosincem mohli přivítat i tento adventní 
čas. A jak jinak zahájit nejkouzelnější svátky 
v roce, než rozsvícením vánočního stromu 
v naší obci.
Celou akci zahájily svým vystoupením děti 
z mateřské školy, které si připravily program 

pod vedením paní učitelky Šamánkové a paní 
ředitelky Oherové. Od kostela, před kterým se 
celé vystoupení dětí odehrálo, přešel průvod 
osvícený prskavkami před obecní úřad, kde 
se konaly již tradiční minitrhy. V rámci těch-
to minitrhů jsme si mohli zakoupit čaje, kávu 
a svíčky od Pavla Růžičky, vánoční ozdoby 
či frgály a slané tyčinky od paní Grulichové 
z Fryštáku. Sladké mlsání si pro nás připravi-
la Míša Stoklasová, a to v podání skořicových 
šneků, sladkých koblih nebo například peka-
nové bábovky. Celý prostor u vánočního stro-
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mečku provoněl teplý svařák a kdo měl hlad, 
mohl si pochutnat na výborné zelné polévce 
či párku v rohlíku. Vánoční atmosféru svým 
vystoupením doplnily slečny Lucie a Anič-
ka, které nám svým zpěvem a hrou na piano 
zpříjemnily čekání na slavnostní rozsvícení 
stromečku. A co by to byly Vánoce bez oveček 
a beránků. Za jejich půjčení děkujeme Země-
dělskému družstvu KLM Míškovice. O ruko-
dělnou práci se postaral jeden ze zastupitelů 
obce, pan Jiří Foukal, který umožnil všem zú-
častněným vyrobit si vlastní ozdobu na obecní 
vánoční strom. Když přišel ten správný čas, 
společně jsme odpočítali samotné rozsvícení 
vánočního stromu, po kterém jsme vánoční 
svátky přivítali i krátkým ohňostrojem.

V poslední řadě bych chtěla velmi poděkovat 
všem, kteří se zúčastnili příprav tohoto krás-
ného, předvánočního podvečeru. A jak se to 
zpívá v jedné z nejkrásnějších, českých vánoč-
ních písniček? „Já sním o Vánocích bílých ...“. 

Ano, každý bychom si přáli letošní Vánoce za-
sypané sněhem. Největším mým přáním ale je, 
abychom každý prožili vánoční svátky s těmi, 
na kterých nám nejvíce záleží a užili si tento 
nádherný čas plnými doušky.

Za zastupitelstvo Lenka Gazdová
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Spolek rybářů Míškovice    

Zimní měsíce byli klidné. Led byl silný jen kratší období, takže postačilo vysekat díry do ledu dvakrát za celou 
zimu. Obecně je zimní období pro kapra, nejhojnější rybu v našich rybnících, bezpečnějším obdobím. Naopak 
brzké jaro patří k těm nekritičtějším. Během zimy ryby přijímají minimální množství potravy, takže jsou 
zesláblé. Ve studené jarní vodě je ještě málo přirozené potravy a kapři jsou náchylnější na různá onemocnění. 
Jakmile voda dosáhne několik dní po sobě alespoň 10 stupňů, je dobré na jaře lehce přikrmit. Množství krmiva 
musí být tolik, aby je ryby dokázaly spotřebovat, jinak by krmivo na dně zahnívalo a zbytečně kazilo vodu v 
rybnících. Základním krmením v rybníkářství je obilí nižší jakosti. Pokud chtějí rybáři kaprům podstrojovat, 
připraví vařenou pšenici, případně nakoupí kapří granule. Kaprům na Potokách se v zimě dařilo. Zatím jsme 
nezaznamenali žádný úhyn a i zbylí kapři po tradičním Vánočním prodeji přežili bez úhony. Stalo se pravidlem, 
že zbylé kapry pouštíme do našich rybníků. Úhyn je zpravidla žádný, nebo opravdu minimální.

Nová rybářská sezóna začala 1. dubna a spolek rybářů do ní vstoupil s dvěma novými členy, Miroslavem 
Konečným se synem Vojtou. Na výroční schůzi byli zvoleni noví členové výboru spolku a to Josef Řezník, 
František Malošík, František Vrána, Josef Zavadil a Petr Štěpaník. Pro pravidelnou úpravu rybníků jsme 
zakoupili nový křovinořez a postupně plánujeme brigády a samozřejmě každoroční akce, které se k Potokům 
vážou.

Hezké jaro za spolek rybářů přeje

Martin Zavadil

18. 5. 2019 VÁS SRDEČNĚ ZVEME NA RYBÁŘSKÉ ZÁVODY.
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Český zahrádkářský svaz Míškovice            
 
 
 
Jaro je doba zrození, jaro je vůně jarních kytiček. Sněženky, bledule, modřence, konvalinky, něžné narcisy, 
hyacinty, tulipány, zlatý déšť, rozkvetlé třešně. Příroda ožívá téměř před očima a naše zahrádky se probouzejí 
pod našimi pilnými ručičkami. A to jsme se ještě nedávno loučili se starým rokem v naší výkupně, kde proběhl 
II. Zahrádkářský silvestr. Sice s menší účastí než v roce předešlém, neboť chřipka přišla o něco dříve a někteří 
naši členové byli nuceni uvítat nový rok v peřinách, ale o to radostněji :). Hned v měsíci lednu proběhla 
přednáška MVDr. Františka Václavíka na téma " Vhodné odrůdy ovoce pro pěstování v našem kraji ". Účast 
byla hojná což nás velmi těší a přednáška velmi zajímavá, neboť jsme se dozvěděli, že ne všechny odrůdy 
ovoce jsou vhodné pro pěstování v naší oblasti. 27. ledna 2019 proběhla v Hospůdce na Kovárně slavnostní 
členská schůze, na které proběhly volby na další období. Předsedou byl zvolen, k jeho velké radosti, Večeřa 
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spolek Rybářů míškovice    
Sychravé adventní počasí vybízí ke zhodnoce-
ní uplynulé rybářské sezóny. Z hlediska srážek 
chudé léto vynahradil hezky upršený podzim, 
díky kterému se opět rybníky naplnily a ryby 
tak budou mít dostatek kvalitní vody pro pře-
zimování. Proto by bez větších problémů měli 
přečkat případné tužší mrazy i na podzim nově 
vysazení amuři, candáti a okouni. Během to-
hoto roku nebylo třeba na Potokách dělat zá-
sadnější úpravy. Prováděli jsme hlavně běžnou 
údržbu, jako je dokrmování ryb naklíčeným 
obilím, případně kukuřicí, sečení trávy, proře-
závání stromů a podobně. K běžným činnos-
tem rybářů během roku patří i výlovy rybníků, 

což na Potokách platí pouze v případech, kdy 
je třeba provést odbahnění, nebo opravu ryb-
níků.
Běžné vypouštění rybníka má své zažité a lety 
ozkoušené postupy. Výlov začíná takzvaným 
strojením rybníka, což je pozvolné vypouštění 
vody, které je nutné regulovat. Pomalý odtok 
způsobí, že se ryby přirozeně přesunou do 
nejhlubšího místa u výpustě vody. U velkých 
chovných rybníků může trvat takové strojení 
i několik týdnů. Voda zároveň nesmí klesnout 
příliš, aby ryby neuhynuly, a zároveň jí nesmí 
být moc, aby neuhynuli rybáři. Jakmile voda 
dosáhne požadovaně nízké úrovně, je třeba 

vybrat prvně choulostivější druhy ryb jako je 
candát nebo štika. Teprve potom nastává výlov 
kaprů, kteří jsou mnohem odolnější vůči krát-
kodobému nedostatku kyslíku.
Výlovy rybníků nejčastěji probíhají od začát-
ku října do konce listopadu, a poté jsou kapři 
přesunuti do sádek, ze kterých míří na posled-
ní chvíli do kádí na prodej. Náš tradiční prodej 
kaprů bude probíhat jako vždy 22. 12. a stále 
si je můžete objednat v obchodě u paní Ma-
chálkové.

Za spolek Rybářů přeje hezké prožití 
svátků vánočních Martin Zavadil



3

MÍŠKOVJAN

český zahRádkářský svaz míškovice
Tak vidíte,  a je tu zase čas bilancování a vel-
kých plánů. Konec a začátek roku zkrátka ta-
kový je - ať chceme, nebo ne. Je třeba trochu 
roztřídit prožité, co bylo fajn, co už méně - mít 
pořádek je přeci důležité a mít před sebou ně-
jaký plán či cíl také není k zahození. 
V měsíci srpnu jsme provedli úklid budovy 
výkupny a povidlárny, přestěhovali jsme nářa-
dí a některé věci do nově postaveného zahrad-
ního domku, bylo opraveno ohniště u kotle na 
vaření povidel a byla zakoupena nová plátna 
na lisování ovoce. Letošní úroda trnek byla 
velmi slabá a tak př. Dosoudil uvařil pouze 3 
kotle trnek a 1x se šrotovalo ovoce. Z pozem-
ku za výkupnou bylo nostalgicky odstraněno 
naše přírodní dřevěné WC a dostali jsme k dis-
pozici klíče od nových záchodků ve sběrném 
dvoře, za což jsme velmi rádi. Dále př. Skopal 
odklidil kromě již zmíněného také staré trub-
ky a dřevo, které zde ještě zůstalo po opravě 
střechy. Měsíc září jsme začali sestřihem ži-
vého plotu průtahem obcí a výsadby ke kos-
telu. Nejvíce času a práce nám však jako ka-

ždoročně zabrala příprava výstavy, která letos 
proběhla 28. a 29. 9. 2019. Výstavu navštívilo 
asi 400 návštěvníků, k vidění bylo 300 vzorků 
ovoce, zeleniny a květin. Soutěž o nejlepší ze-
leninový moučník vyhrála Alena Lužíková se 
svým slaným cuketovým koláčem. Z vystavo-
vatelů patří poděkování všem našim členům, 
kteří přinesli své výpěstky, ČZS Machová, 
Sadům Žlutava, Talašovo zahradnictví Tluma-
čov, p. Moravec Míškovice, p. Maňásek - vče-
lař a zahradnictví Stella Holešov, která zajisti-
la prodej květin. Poděkování patří samozřejmě 
všem, kdo jakýmkoli způsobem přispěli ke 
zdárnému průběhu výstavy. Pro zajímavost 
budu citovat slova našeho předsedy: „Poděko-
vat všem organizátorům, zvláště Pavle a Pav-
lovi za potravu, př. Skotkové za nápad a všech-
nu práci kolem, oběma bufeťačkám, děvčatům 
v kuchyni a ostatním členům co něco dělali“. 
V říjnu jsme polovinu naší expozice spolu s 
některými členy přestěhovali do Kroměříže, 
kde proběhla podzimní výstava Floria, které je 
součástí Oblastní výstava ČZS. Letošní expo-

zici jste mohli najít v pavilonu B výstaviště a 
hlavní garantkou byla naše členka př. Skotko-
vá spolu s členkou ČZS Holešov VL. Čablo-
vou. Jen pro zajímavost tuto výstavu navštívilo 
10 000 návštěvníků a vystaveno bylo celkem 
607 vzorků od 121 vystavovatelů.
Na závěr roku bychom chtěli uskutečnit spo-
lečné setkání pro naše členy v silvestrovském 
duchu a potom už nás bude čekat další za-
hrádkářský rok, který začneme v lednu před-
náškou MVdr. Václavíka (17. 1. 2020 - téma 
bude upřesněno), v únoru navážeme Koštem 
slivovice (15. 2. 2020) a do jarních měsíců se 
přehoupneme Výroční členskou schůzí …
  Do nového roku 2020 přeji za ČZS Míško-
vice všem hodně štěstí, zdraví a radost z kaž-
dého prožitého dne.  Malá rada na závěr: „Při-
brzděte v této uspěchané době a radujte se ze 
sebemenší maličkosti, třeba z první sněhové 
vločky. Letos si odpustíme především stres. 
Přeji  Vám už teď ty nejkrásnější vánoční svát-
ky“

za ČZS Jana Skotková

sboR dobRovolných hasičů 
míškovice 

Úplně na poslední prázdninový den byl naplá-
nován předposlední závod Středomoravského 
poháru mládeže na hasičském hřišti v Míškovi-
cích. Za vcelku příznivého pozdně letního po-
časí bylo první družstvo mladých hasičů odstar-
továno v 9 hodin a poslední sestřelený terč byl o 
půl jedné po poledni. Před pěknou diváckou ku-
lisou odstartovalo celkem 29 družstev a v kate-
gorii mladších žáků zvítězilo družstvo z Racko-
vé, v kategorii starších žáků zvítězilo družstvo 
z Ludslavic. Míškovští mladí hasiči v letošním 
roce z dříve popsaných důvodů nestartovali, ale 
pod staronovým vedoucím bratrem Jaromírem 
Dočkalem si brousí proudnice na příští sezonu.
V podzimních měsících již žádné velké akce 
nebyly, pracovalo se na údržbě zařízení, zú-
častnili jsme se několika školení velitelů, stroj-
níků nebo vedoucích mládeže a také okresního 
aktivu v Kurovicích. Neminuly nás také účas-

ti na pohřbech členů okrsku v Břestě, Hulíně 
a Záhlinicích a výročních valných hromadách 
v Sazovicích, Záhlinicích a Kurovicích.
Z nadcházejících akcí jsou nejdůležitější volební 
výroční valná hromada 3. ledna, dále 18. ledna tra-
diční „Hasičský ples mladých“, na který Vás všech-
ny srdečně zveme, a 22. února vodění medvěda.
A jelikož členská základna stárne a mladí lidé 
hodně migrují, dovolujeme si na tomto mís-
tě nabídnout členství všem zájemcům o práci 
v hasičském sboru v Míškovicích.
Je adventní čas a vánoce se kvapem blíží. Přeji 
Vám všem jejich hezké a klidné prožití a do no-
vého roku 2020 hlavně zdraví, štěstí a pohodu.

 Jiří Skopal, jednatel SDH

Letos se SDH Míškovice zúčastnila štafetového 
půlmaratonu firem a organizací v rámci memo-

riálu MUDr. Podmolíka v Otrokovicích. Závod 
jsme si užily a přispěly na dobrou věc. Družstvo 
složené z členů Jaromíra Dočkala, Jitky Fouka-
lové, Jiřího Foukala, Pavla Zavorala a rodičů 
mladých hasičů Pavly a Michala Gazdových
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český svaz chovatelů míškovice
Konec roku je tady. Uplynulý rok byl ve zna-
mení stresu a dohadování s obcí. Dokonce 
jsme zrušili i pořádání tradiční výstavy. Obec 
nám navezla kontejnery s odpadem k naší zad-
ní bráně a úplně ji zatarasila. Do výstavního 
areálu jsme se dostali pouze brankou vepředu. 
Za těchto podmínek opravdu nešlo výstavu 
v Míškovicích udělat. Zápach, nepořádek a za-
vřená brána od kulturního domu. Svoje zvířata 
jsme vystavovali na okresní výstavě v Kromě-
říži a v okolních obcích.
V reakci na náš článek v Míškovjanu ze srpna 
2019 p. starosta uvádí řadu lží a zkreslených 
polopravd. Naši členové jsou znechuceni a ot-
ráveni jednáním pana starosty i některých čle-
nů obecního zastupitelstva. 
Dne 9.9.2019 proběhlo první stání u soudu. 
Pan starosta p. Polaštík přímo před soudem 
řekl, že je ochotný 1x ročně při výstavě pus-
tít nás chovatele do našeho areálu. Soudkyně 

soud přerušila a navrhla mediaci /mimosoud-
ní dohoda/. Mediace proběhla 2x a to 8. 11. - 
3 hodiny a 14.11.2019 - 2 hodiny. Každá zapo-
čatá hodina stála 700,-Kč pro každou stranu. 
Náš spor se pořád prodražuje. P. Polaštíkovi to 
proplatí obec, ale my to platíme sami. Media-
ci jsem ukončila já po jizlivých poznámkách 
a napadání moji osoby p. Polaštíkem.
Abychom mohli v Míškovicích dále působit, 
nutně potřebujeme opravu klubovny. Ta byla 
před 35 lety postavena, dle možností a vel-
mi úsporně. Přetížený strop a zdivo praská, 
z promáčeného stropu padá omítka . Vlnitý, 
popraskaný eternit nemá odpovídající spád 
a propouští vodu. Jediným řešením je beto-
nový věnec, na který je třeba usadit sedlovou 
střechu. Vše je v souladu s územním plánem 
obce a s vyjádřením ostatních institucí. Je tu 
jen malý problém. Střecha budovy omezí vý-
hled z obývacího pokoje pana starosty. Proto-

že ví, že tento argument ve stavebním řízení 
z jeho strany neobstojí, zneužívá, dle našeho 
názoru, svoji funkci k zamítání našich návrhů. 
Další smutnou skutečností je souhlasné sta-
novisko ostatních zastupitelů. Pokud soudní 
řízení nepotvrdí oprávněnost zápisu věcné-
ho břemene chůze a jízdy, nebude organizaci 
umožněno provézt opravu chovatelského are-
álu a budeme jednat o dalším postupu. Napří-
klad o změně sídla.
Naše vyhlídky nejsou dobré pro nastávající vá-
noční čas ani pro plány do Nového roku.
Děkujeme všem, kteří nás podporují a mají 
pro naše potřeby pochopení. 
Všem občanům Míškovic přejeme pohodové 
Vánoce a hodně štěstí, zdraví a rodinné poho-
dy v Novém roce 2020.

Božena Vyoralová
předsedkyně ZO ČSCH Míškovice

tJ sokol míškovice  
Máme tu konec roku, což je doba, kdy většina 
hodnotí, co udělala a také co měla udělat a ne-
udělala. Většinou to bývá obojí. My ještě před 
zahájením sezony jsme uspořádali na výletišti 
zábavu se skupinou Expo, na které bylo 300 
lidí.
Podzimní část sezony jsme hráli ve III. třídě 
skupině A, kde bylo 14 mužstev. Skončili jsme 
na 10. místě, když jsme z 12 zápasů 5 vyhráli 
a 7 prohráli. Skóre máme 28:42 a získali jsme 
15 bodů. Ze 7. Zápasů doma jsme 4 vyhráli a 
3x jsme odešli poraženi. Vstřelili jsme 19 bra-
nek a 17 obdrželi. Venku jsme z 5 zápasů 1 vy-
hráli a 4 prohráli. Vstřelili jsme 9 branek a 25 
dostali. K poslednímu zápasu jsme neodjeli, 
pro malý počet hráčů a prohráli jsme ho kon-

tumačně 3:0. K těmto 12 utkáním nastoupilo 
celkem 20 hráčů. Všech 12 zápasů odehráli 
tři hráči a to Michal Bránecký, Josef Kopřiva 
a Jakub Skotek, když každý strávil na hřišti 
1093 minut.
K 11 zápasům nastoupili Martin Filák a Libor 
Štěpaník a 10 Michal Gaja a Vojtěch Skotek. 
Nejvíce branek vstřelili Libor Štěpaník 6, Ra-
dek Sedlář 5, Josef Kopřiva, Tomáš Machálek 
4 a Libor Javora 3. Obdrželi jsme 16 žlutých 
a 1 červenou kartu. Celou sezonu jsme se po-
týkali s nedostatkem hráčů, což vyústilo v po-
sledním zápasem, kdy bylo jen 8 hráčů. Jak to 
bude dál ukáže čas.
Na 11. leden připravujeme Sokolský ples se 
skupinou LIFBand Olomouc. Skupina má ši-

roký repertoár, umí se přizpůsobit konkrétním 
požadavkům a charakteru akce. Hraje to nej-
lepší z české a slovenské populární hudby, za-
hraniční pecky a nechybí ani lidovky! Na tuto 
akci vás srdečně zveme.
Závěrem bychom chtěli poděkovat všem fa-
nouškům za přízeň, kterou nám v letošním 
roce věnovali a popřát všem, nejen fanouš-
kům, do nového roku všechno dobré, hodně 
štěstí, zdraví a samozřejmě rodinnou pohodu.

 Lubomír Stoklásek, jednatel

mateřská škola míškovice 
Školní rok jsme zahájili s panem starostou Jo-
sefem Polaštíkem. Přivítali jsme nové kamará-
dy, pan starosta přinesl dětem dva krásné dorty 
a krásné dárečky, za což moc děkujeme.
I v letošním školním roce spolupracujeme 
s dentistou Zdeňkem Forejtem, který učí děti 
správnému způsobu péče o zoubky v pásmu 
„Zubní prevence“. Poslední víkend v měsíci 
proběhla „Výstava ovoce, zeleniny a květin“, 
na jejíž výzdobě se naše děti podílely hned 
dvakrát. Poprvé svými výtvarnými pracemi ze 
školky a podruhé nádhernými výrobky z pří-
rodnin, které děti vyráběly doma se svými 
rodiči a sourozenci, a určitě byli kolikrát za-
pojeni i babičky a dědečci. Jak se říká „fanta-

zii se meze nekladou“, platí v tomto případě 
dvojnásob – fantazie, která se projevila při vý-
robě těchto výrobků, je bezmezná. Poděkování 
také patří pořadateli výstavy - místnímu Sva-
zu zahrádkářů, od kterých děti dostaly sladké 
balíčky a také finanční dar, který bude použit 
pro potřeby dětí. Ve čtvrtek 17. října proběhla 
první keramická dílna „Podzimní dílničky pro 
šikovné ručičky“ pod vedením Lucie Žourko-
vé ze SVČ Hulín – děti se společně se svými 
rodiči vyrobily krásné domečky k zavěšení.
Pátek 8. listopadu patřil lampionovému prů-
vodu pod názvem „Se světýlkem do Strašidlá-
kova“ a vyhlášení nejstrašidelnějších výzdob 
domů v Míškovicích. I letos bylo na co koukat, 

gratulujeme ještě jednou všem zúčastěným 
a doufáme, že děti si takové „strašidlácké“ 
zdobení moc užily. Letošní doprovodný pro-
gram byl opravdu velmi bohatý, akci zahájili 
děti z naší mateřské školy zpěvem písní a ta-
nečky, dále jsme shlédli přehlídku dravců Zá-
chranné stanice Hluk, taneční vystoupení TS 
Trick, ohnivá show, děti si užily malování na 
obličej a strašidla jim předala krásné dárky. 
Touto cestou bych také chtěla poděkovat Obci 
Míškovice, Spolku přátel ZŠ Mysločovice 
a všem rodičům, kteří se aktivně zapojili do 
příprav této úžasné akce. Především paní Bar-
boře Zdráhalové za dokonalou přípravu celé 
akce, sponzoring, organizaci poroty a vyhlá-
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šení vítězů. Opravdu děkujeme za vaše plné 
nasazení! 13. listopadu proběhla druhá lekce 
„Zubní prevence“ s panem Forejtem. V pátek 
15. listopadu děti prožily úžasný den – hned 
po svačince přijela do školky nová kamarádka 
Ashley, s níž a její majitelkou Andreou Šťast-
nou proběhla nádherná lekce „Canisterapie“. 
S Ashley byla velká zábava, plnila úkoly, děti 
ji mohly vyvést na vodítku a na závěr se s ní 
mohly potulit. V tento den si také děti dovez-
ly do školky svá kola, odrážedla, koloběžky 
a udělali jsme si skvělé sportovní dopoled-
ne! Všechny odstartované závody proběhly 
bez úrazu, děti získaly zaslouženou medaili 

a sladkou odměnu, a pro velký úspěch jsme se 
dohodli, že si tuhle akci na jaře zopakujeme. 
Ve čtvrtek 21. listopadu proběhl projektový 
den na téma „Moje tělo a zdraví“, v němž děti 
zhlédly divadelní představení paní Ludmily 
Frištenské.
Adventní čas jsme přivítali tradiční obecní 
akcí – Rozsvícení vánočního stromečku, na 
které jsme si s dětmi připravily vystoupení. 
I přes mrazivé počasí byly všechny děti úžas-
né a vystoupení se jim moc povedlo. V pátek 
6. prosince děti navštívila vzácná návštěva 
v podobě Mikuláše a jeho pomocníků – za pří-
pravu balíčků děkujeme paní Machálkové. 

9. prosince jsme srdečně přivítaly babičky, 
které pomohly nazdobit perníčky, které jsme 
s dětmi upekli o týden dříve. Ve čtvrtek 12. 
prosince jsme uspořádaly netradiční vánoční 
dílnu, na které si děti se svými rodiči vyrobi-
li krásný svícen. Děti rodičům, prarodičům a 
sourozencům připravili malé vystoupení, které 
se jim moc povedlo, a připravili jím tu oprav-
dovou vánoční atmosféru.
Zbývá už jen popřát „Šťastné a veselé“!

Eva Oherová, ředitelka školy
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co se psalo v kRonice před 90 lety,
v Roce 1929

Zima přes leden poněkud polevila, za to 
v únoru vyvrcholila, že není pamětníka zimy 
tak kruté. Naměřeno přes 40 stupňů. Stromy 
jak v lesích, tak ovocné popraskaly mrazem 
a velké procento jich v příštích letech uschlo. 
Vyprávělo se, že když praskl některý lesní 
velikán, dalo to ránu jako z pušky. – Nejvíce 
zničeno ořechů, třešní a švestek. Půda byla 
zmrzlá až 120cm.
Dne 4 ledna zemřel p. Václav Miklík č.27. Po-
chován jako první na novém hřbitově. Jmeno-
vaný byl velmi činný, jak vidět v záznamech 
minulých let. Regulace potoka „Svodnice“ 
spěla ku konci a vedoucí ing. rada Šlik, po-
kud bylo v jeho moci, uděloval obci i různé 
výhody. O odměnu za vykonané práce pro 
naši obec, jmenován dne 17 srpna ve schůzi 
zastupitelstva, čestným občanem obce Míš-
kovice. Na věž nového kostela, darovala ho-

diny lovecká společnost. Stály 12.000kč. Na 
novém hřbitově vysázeny tak zvané „okrasné 
chvojky. Sázeli je první hrobníci p. Miklík Jo-
sef č.13 a p. Matulík Václav č.100. Následkem 
nedostatků vody, zřídila obec na farní louce 
ve „Strušově“ nádrž na vodu. Dne 10. listo-
padu jednáno ve schůzi obecního zastupitel-
stva o elektrizaci naší obce. Dne 22. listopadu 
vypukl nezjištěnou příčinou požár stodoly pí 
Josefy Němcové čís.35. Sotva započato se zá-
chranými pracemi, zpozorován požár na opač-
ném konci vesnice, stoh slámy v zahradě 
p. Ant. Pálky č.16. Pílí hasičstva se požár ne-
rozšířil na další objekty. Dne 16 ledna zahynul 
tragicky Míškovský rodák Petr Dočkal naro-
zen 1893 bydlící toho času v Tlumačově. V se-
bevražedném úmyslu se zastřelil. V tomto roce 
koupili si malorolníci (v počtu 15) řeposecí 
stroj. Tohoto roku přiženil se na domek p. Jana 

Hanáka č.50 p. Václava Zapletal č.33. Na kop-
ci postaveny 4 nové domky pod čísly: pan Jo-
sef Bezděk č.111 – p. Žůrek č.112 – pí. Frant. 
Retyková č.113 a pan Václav Janovský č.114. 
Zároveň postavena též stodola na „Kopci“ 
p. Jana Němce č.53. V tomto roce odchází do 
výslužby z místní četnické stanice strážmistr, 
Emil Richter, který ač německé národnosti byl 
pro svou lidumilnou povahu v obci velmi oblí-
ben. Působil u nás od r. 1910.
Sbor dobr. hasičů sehrál v tomto roce 3 diva-
dla:
Na jevišti v hostinci. 17 března „Podvodnice“, 
31 března „Neni v Praze nad legraci“ a v pří-
rodě v lese na „Kozelcích“ výpravný div. kus 
„Jan Vývara“.

Citováno tak,  
jak bylo zapsáno tehdejším kronikářem

16-ti letý adam bezděk mistRem čR 
a mistRem německa v cRoss-countRy 

závodech čtyřkolek
Míškovický závodník Adam Bezděk, jezdící 
v barvách týmu Čtyřkolky Tišnov, se už jako 
junior zařadil mezi úspěšné závodníky a do-
kázal sbírat jeden titul za druhým. V letošním 
roce navíc prokázal, že dozrál ve vynikajícího 
jezdce a svým přístupem potvrdil, že nejen 
rychlostí a fyzičkou je závodník živ. Obojí je 
sice potřeba, ale je nutno také mít správné zá-
vodnické myšlení, protože pokud jezdec jede 
takzvaně hlavou, šetří techniku i fyzické síly 
a ve výsledku je rychlejší. I když letošní mis-
trovská třída 4x4 v OFM nebyla příliš početně 
obsazená, Adam po celou sezónu sváděl urput-
né boje s Milanem Laminem a musel si dávat 
velký pozor, protože každá chyba byla soupeři 
ihned využita. Nakonec ale Adam i přes pro-
blémy v Hodoníně a posledním závodě v Řed-
hošti vše ustál a připsal si tak prémiové celko-
vé vítězství v mistrovské třídě čtyřkolek 4x4 
Mistrovství ČR OffROAD Maratonu.
V kontrastu s domácím seriálem, byl německý 
Cross Country seriál GCC početněji více obsa-

zený, ale právě tady Adam Bezděk ukázal své 
jezdecké vyzrání a sérií počátečních vítězství 
si vytvořil dostatečný bodový náskok. Díky 
tomu mohl jet zbytek seriálu už jen na poho-
du a nemusel riskovat zranění. Jako třeba při 
souboji s anglickou hvězdou Jasonem Wild-
manem, několikanásobným britským mistrem 
4x4, který naskočil na jeden závod, a vzdoro-
vat mu v těžkém mokrém terénu bylo velmi 
riskantní. Adam však vše zvládl na jedničku 
a raději dojel v tomto závodě druhý, čímž si 
upevnil celkovou pozici a bylo z toho jasné 
seriálové prvenství v GCC Cross Country Me-
isterschaft. Dosaženými výsledky se Adam 
úspěšně etabloval mezi evropskou cross-coun-
try jezdeckou špičku ve třídě 4x4 a uzavřel tak 
velmi úspěšnou sezonu.
V týmu Čtyřkolky Tišnov, kromě Adama, star-
tovalo v sezoně 2019 ještě dalších 6 jezdců, 
přičemž tři získali ve svých třídách mistrovský 
titul, jeden jezdec skončil ve své třídě druhý 
a další jezdec byl třetí. S pěti pódiovými umís-

těními ze sedmi závodníků se tak Čtyřkolky 
Tišnov staly nejúspěšnějším týmem v domá-
cím seriálu Offroad Maraton. Tohoto seriálu 
se zúčastnil i další míškovický jezdec Michal 
Gazda, který ve třídě čtyřkolky do 500 ccm ob-
sadil ve své premiérové sezoně hezké 5. místo.
Nutno ještě dodat, že hlavním sponzorem 
týmu Čtyřkolky Tišnov bylo Tišnovské pivo, 
jehož logo jezdci hrdě nosili na svých hrudích 
a reprezentovali tak tento vynikající produkt 
na domácích i zahraničních tratích. Poděkovat 
však musím i ostatním sponzorům, bez nichž 
by úspěchy našeho týmu v sezóně 2019 nebyly 
možné: Repelent Predátor, Olbena, Hotelový 
med, BCE výhradní distributor čtyřkolek Can-
-am, Tradepro, Galaxy4bike, Maziva-kapali-
ny, Printo, Belicar servis čtyřkolek, Kominic-
tví Mančík, Řeznictví u Švandů.

Za Čtyřkolky Tišnov racing team z.s. 
Karel Volavý
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12h závod babett, stadionů a mopedů 
– 14.9.2019

Babetty že už nejsou v kurzu? Opak je prav-
dou! V sobotu 14.9.2019 jsme se zúčastnili 
dvanáctihodinového maratonu Babett, Sta-
dionů a mopedů v Pánově u Hodonína. Vy-
razili jsme s myšlenkou užít si závodní atmo-
sféru a závodní trať. Celkem bylo přihlášeno 
31 strojů. Naše kategorie Babett měla v závo-
dě 16 strojů. Náš tým „Moped Míškovice“ byl 
nejmladším na startu a to ve složení Tonda Do-
čkal, Roman Šenkyřík a Tomáš Daněk. Naši 
borci se střídali po hodině jízdy. Za dvanáct 
hodin celkem nakroužili po uzavřené technic-
ky náročné trati 594 kol (350 km). O to větší 
bylo naše překvapení, když jsme se dozvěděli, 

že jsme na průběžném 3. místě ve třídě origi-
nál 210.
Čím více se blížil konec závodu, tím více stou-
pala nervozita v týmu. Největší obavy byly 
o náš stroj, zda vydrží. A vydržel! Celkově 
jsme obsadili krásné 4. místo a ve třídě origi-
nál nádherné 2. místo. Velké poděkování patří 
vrchnímu mechanikovi Martinovi Odstrčilovi, 
bez jehož kvalitně odvedené práce bychom 
závod nedojeli hladce. Dále děkuji jezdcům 
Tondovi, Romanovi a Tomášovi za nadšení, 
zvolenou techniku a vytrvalost a v neposled-
ní řadě realizačnímu týmu ve složení Jaromír 
Dočkal a Radek Daněk. A jelikož s úspěchem 

a se skvělým zážitkem roste chuť, máme 
v plánu v příštím roce pod hlavičkou „Moped 
Míškovice“ odjet více závodů kategorie Babe-
tta speciál a originál. A taky dát opět na frak 
jezdci, který se sháněl po našem urputném 
závodníkovi (Romanovi). Jezdec byl o 15 kol 
na pozadu za Romanem a domáhal se zjištění, 
cože to má za pekelný stroj.
Borcům ještě jednou děkuji za skvělou jízdu 
a reprezentaci. 

Jarek Dočkal (DIVOKÉ JARYN)
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lampionový pRůvod
VI. ročník nevšedního lampionového průvodu 
nesl letos název „Se světýlkem do strašidlákova“ 
a myslím si, že dokonale svůj název splnil. Akce 
byla zahájena již brzo odpoledne vystoupením 
dětí z místní MŠ, následně byl program zajištěn 
Záchrannou stanicí dravců Hluk, která pro nás 
připravila nádhernou prezentaci dravců, ale také 
měli děti možnost si dravce pohladit, nakrmit 
a fotit se s nimi na rukávu. Myslím si, že nejen 
děti, ale také dospělí byli touto ukázkou nadšeni. 
 
 

Před zahájením lampionového průvodu vystoupi-
la taneční skupina TS Trick z Hulína, která nám 
předvedla dvě excelentní taneční vystoupení. Po 
setmění se vyrazilo na lampionový průvod, který 
vedl obcí tak, aby účastníci viděli co nejvíce vy-
zdobených domů. Během průvodu bylo na areálu 
připraveno další občerstvení v podobě špekáčků, 
svařáku a čaje. Nadšené děti z průvodu si po ná-
vratu postupně vyzvedávali poklady u strašidel 
a věříme, že připravený balíček jim udělal radost. 
 
 

Na závěr akce bylo připraveno téměř půl hodino-
vé vystoupení v podobě ohnivé a světelné show, 
které vzbudilo u všech účastníků nekonečný po-
tlesk a jásot! 
Akce se účastnilo 156 dětí od malošků až 
po žáky 9. třídy ZŠ společně s rodinami a přáteli. 
Děkujeme všem sponzorům, obci Míškovice, 
spolku přátel ZŠ Mysločovice, MŠ Míškovice 
a také rodičům dětí za obrovskou pomoc s pří-
pravou areálu, občerstvením, sponzoringem atd. 
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Rockový večeR s neJvětšími hity  
a živou kapelou

V pátek 22. 11. jste se mohli na kulturním 
domě zúčastnit Rockového večeru s podtitu-
lem ,,Víte, co má společného rocková hudba 
a karibský rum?“
Program byl sestaven ze tří částí. V prv-
ní zahrál několik skladeb David Uher 
na akustickou kytaru, dále si návštěv-
níci vyslechli orchestrální skladby sku-
piny Transs Moravian Orchestra acous-
tic band v podání Jiřího Blažka, Davida  
 

Uhera a Stanislava Navrátila. Další část byla 
věnována písničkám Jiřího Schelingra. Více 
jak sto převážně skalních fanoušků si vy-
slechlo jeho největší hity v podání ,,amatér-
ského“ zpěváka Pavla Kolaji. Bouřlivý po-
tlesk sklidily písničky Holubí  dům, Jahody 
mražený a Šípková Růženka. Na závěr za-
zpívala  Nikol Gazdová  světoznámé skladby 
zpěvačky Tiny Turner a skupin Kiss, Meta-
llica a AC/DC.
 

Celý zážitek byl umocněn i díky tomu, že 
se po celou dobu popíjel karibský rum, kte-
rý nejen rockerům ale i fanouškům poháněl 
krev v žilách. 
Poděkování za tuto vydařenou akci patří 
všem účinkujícím a především hlavnímu or-
ganizátoru panu Pavlu Růžičkovi.
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setkání s důchodci – 25. 10. 2019
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vánoční konceRt boRšičanka – 8. 12. 2019
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společenská RubRika 
Jubilanti noví občánci

Srpen:      Sára Trávníčková

Dovolujeme si upozornit, že tuto rubriku považujeme za společensky prospěšnou a právně nezávadnou. Pokud si občané, dožívající se 
životních jubileí, nepřejí být zveřejněni, žádáme je, aby tuto skutečnost písemně či ústně nahlásili na obecním úřadu.

Míškovjan vydává: : Obec Míškovice, Míškovice 46, 768 52, IČO 00287491. Periodický tisk územního samosprávného celku. 
číslo vydání: 3/2019, den vydání: 13. 12. 2019. Redakčně připravuje: Lenka Gazdová, příští uzávěrka: 15. 04. 2019, e-mail: ou@obecmiskovice.cz, náklad: 300 ks, 
vychází 3x ročně, www.obecmiskovice.cz, MK ČR E 22485, zpravodaj není podroben korektuře, články jsou vloženy tak, jak je dodali přispivatelé. Další číslo 1/20
Zlom, sazba a tisk: Computer Media s.r.o.; www.obecni-noviny.cz.

ÚmRtí 2019

Červen:   Vlastimil Lužík 
  Karel Gambas

Červenec: Irena Zapletalová

Srpen:    Pavel Koutský 
  Jaroslav Brázdil 
  Antonín Lužík

leden-duben 2020

50 let         
březen: Paďourová Ivana   
duben: Súkupová Zlatuše  
   
55 let       
únor: Doleželová Dagmar   
březen: Hýbnerová Miloslava      
       
60 let       
leden: Schilling Rudolf
únor: Sovadina Antonín
březen: Sovadinová Erika
duben: Sieklíková Ivana
 Vymětal Jaroslav
 Bezděk Radomír

       
65 let
březen: Pospíšil Lubomír
 Balous Radomír
 Machovský Jiří      
 
70 let
leden: Matulová Ludmila      
únor: Snášelová Helena

85 let
leden: Frgalová Vlasta
březen: Mičola Jaromír

99 let
březen: Kolomazníková Marie

Rybáři prodej kaprů 22. 12. 2019

TJ Sokol Míškovice Sokolský ples 11. 1. 2020

Český zahrádkářský svaz Míškovice přednáška MVDr. Václavíka 17. 1. 2020

Sbor dobrovolných hasičů Míškovice Hasičský ples mladých 18. 1. 2020

Český zahrádkářský svaz Míškovice Košt slivovice 15. 2. 2020

Sbor dobrovolných hasičů Míškovice Vodění medvěda 22. 2. 2020

Obec Míškovice Dětský karneval  termín bude upřesněn

neJbližší akce 

svoz odpadů


